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Číslo 1/2024, březen 2024 

 

Výběr z jednání zastupitelstva obce 

Zastupitelstvo obce – 6. února 2024 

 

▪ Starosta obce předložil Smlouvu o právu provést stavbu inženýrské 

sítě a omezení užívání nemovitosti se Správou silnic 

Královéhradeckého kraje. Předmětem smlouvy je souhlas 

s rekonstrukcí veřejného osvětlení a místního rozhlasu Rasošky, 

která částečně proběhne i na pozemní komunikaci č. III/2997 

(u autobusové zastávky). Smlouva schválena. 

▪ Starosta obce informoval, že při výběru dodavatele na zhotovení FVE 

Sport klub Rasošky bylo osloveno 7 dodavatelů. Obec obdržela 

5 nabídek, které byly otevřeny na pracovní schůzi zastupitelstva obce 

a byla vybrána společnost Solare s.r.o., Střezetice 30, 503 12 

Všestary, IČ: 14276755, která zaslala nabídku ve výši 408 094,- Kč. 

Výběr dodavatele byl schválen. 

▪ Starosta obce oznámil, že byl panem Bedřichem Syrovátkou 

informován, že společnost Agrivolt Rasošky vyšla vstříc požadavku 

obce nestavět elektrárnu u obytné zóny. Za tímto účelem odkoupila 

pozemky na druhé straně areálu zemědělského družstva a má v plánu 

vybudovat FVE pro vlastní spotřebu právě na této straně – směrem 

na Nový Ples. Zároveň uvedl, že společnost Agrivolt požádá 

na stavebním úřadě o stavební povolení. Další postup ohledně 

povolovacího řízení záleží na Stavebním úřadu a není zřejmé, do jaké 

míry bude obec účastníkem tohoto stavebního řízení. 
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▪ Starosta obce předložil ke schválení smlouvy o poskytnutí dotace 

z rozpočtu obce:  

a) smlouva č. 1/2024 – Myslivecké sdružení Paseky Rasošky ve výši 

20 000,- Kč,  

b) smlouva č. 2/2024 – TJ Rasošky ve výši 210 000,- Kč,  

c) smlouva č. 3/2024 – J. Tázler ve výši 5 000,- Kč,  

d) smlouva č. 4/2024 – SDH Rasošky ve výši 121 000,- Kč,  

e) smlouva č. 5/2024 – Zahrádkáři Rasošky ve výši 71 000,- Kč. 

Smlouvy byly schváleny. 

 

 

Komunální odpad v obci 

Informujeme všechny obyvatele obce, že poplatky za odvoz komunálního 

odpadu měly být uhrazeny do 15. 3. 2024. Tomu, kdo nemá na své 

popelnici známku příslušnou termínu svozu, nebude odpad odvážen. 

Dále Vás chceme informovat, že v prvním pololetí roku 2024 budou 

kontejnerová stanoviště u samoobsluhy a ve Vsi ze zadní a bočních stran 

uzavřena ohradou z kompozitního materiálu. S tímto trendem zkulturnění 

kontejnerových stanovišť chceme postupně pokračovat po celé obci. 

Také Vás chceme upozornit, že „hliníkové“ plechovky od nápojů se nově 

mohou odkládat do plastového odpadu. Tímto opatřením se značně ulehčí 

často přeplněným nádobám na kovový odpad. 

Žádáme Vás o skládání nebo alespoň sešlapání objemných papírových 

obalů, před jejich odložením do kontejneru. Buďte tak více ohleduplní 

k ostatním spoluobčanům, kteří jsou tak mnohdy nuceni tuto činnost 

vykonat za Vás. 

   Za OÚ Rasošky 

Ing. Pavel Pouznar 
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Obecní úřad informuje o dění okolo AGRIVOLT 

 

V měsíci březnu navštívili zástupci investora postupně obce Rasošky, 

Nový Ples a Vlkov. Zásadní informací je skutečnost, že investor 

na záměru výstavby trvá a přišel zastupitelstva obcí seznámit se změnou 

legislativního prostředí v oblasti výstavby obnovitelných zdrojů jako je 

vznik DESÚ, možnost výstavby obnovitelných zdrojů bez nutnosti 

změny územního plánu nebo institut JES. 

Informace k vybraným tématům: 

 

Vznik DESÚ (Dopravní a energetický stavební úřad ) - text převzat 

z oficiálních stránek DESÚ - https://desu.gov.cz/ 

Nový stavební zákon přináší mnoho novinek, jejichž cílem je 

zjednodušení a zrychlení povolovacích procesů a zajištění ochrany 

veřejných zájmů při výstavbě. Dopravní a energetický stavební 

úřad (DESÚ) je novým speciálním úřadem, který bude povolovat 

klíčové stavby dopravní a energetické infrastruktury. Smyslem je, 

aby u takto velkých a specifických staveb byl jeden úřad, který bude 

stavby povolovat a který bude mít dostatek odborníků, kteří se 

na takové stavby specializují a velmi dobře je znají. 

 

Výrobny z obnovitelných zdrojů nad 100 MW jsou právě typem staveb, 

které nově od 1. 1. 2024 spadají do kompetencí DESÚ. 

Nový stavební zákon  

Novelami energetického a stavebního zákona č. 19/2023 Sb. získaly 

výrobny elektřiny z OZE s výkonem 1 MW a více nově automaticky 

status veřejné technické infrastruktury. V součinnosti s novým Nařízením 

EU se tím podstatně změnil dosavadní náhled na povolování 

obnovitelných zdrojů.  

Těmito legislativními změnami se postupem podle ust. § 122 nového 

stavebního zákona otevřela možnost umisťovat OZE 

do nezastavěného území jako veřejnou infrastrukturu přímo 

v územním řízení beze změny územního plánu. Pro takový zrychlený 

postup musí být splněno několik podmínek, které projekt FVE Rasošky 

splňuje – jde o „veřejné technické infrastruktury,“ projekt je 

v „nezastavěném území,“ záměr je v souladu s tzv. „charakterem území.“ 

https://desu.gov.cz/
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Nový stavební zákon v novelizované podobě by měl zkrátit a zjednodušit 

stavební řízení. Umožní to například postup, kdy stavební úřad sám 

obešle ostatní dotčené úřady a získá jejich vyjádření v takzvaném 

koordinovaném závazném stanovisku. Toto stanovisko bude nově 

zahrnovat i takzvané jednotné environmentální stanovisko (JES). 

Pokud v zákonné legislativní lhůtě oslovený orgán nepodá stanovisko, 

má se za to, že souhlasí. Stavební úřad může v případě potřeby vyvolat 

jednání s dotčenými úřady a stavebníkem. Pokud se někdo odvolá proti 

rozhodnutí stavebního úřadu, bude muset nadřízený úřad rozhodnout. 

Uvedený postup jednoznačně povede k transparentnosti jednání 

stavebního úřadu a zrychlí celý postup. 

„Go-to zóny“ 

„Go-to zóny“ jsou území vhodná pro rozvoj obnovitelných zdrojů. 

Požadavek na vymezení těchto území přináší evropská legislativa. Vláda 

ČR přistoupila k procesu, který bude definovat nejen podmínky vzniku 

takových zón ale i vlastní zóny. Bude se jednat o území se zkrácenými 

lhůtami, a se zjednodušenými podmínkami pro povolení projektů 

obnovitelných zdrojů. Území by měla být vymezena na základě 

kompromisu mezi konkurenčními veřejnými zájmy – rozvojem 

obnovitelných zdrojů, ochranou přírody, památkovou ochranou, 

ochranou krajinného rázu atd. 

Shrnutí 

Přestože dle vyjádření investora nemusí žádat o výslovný souhlas obce 

či brát na zřetel názor zastupitelstva a občanů, i nadále investor preferuje 

maximálně možný soulad pohledů na výstavbu FVE. Proto investor 

předložil „Plánovací smlouvu,“ která má svým obsahem zakotvit podobu 

projektu, ale i výhody, které mohou z realizace FVE plynout pro obce 

i samotné obyvatele obcí. Soupis benefitů je uveden níže. Investor nás 

informoval, že jeho snahou je vytvořit smysluplný projekt, který přinese 

výhody všem, a to v době, kdy se veřejně mluví a na státní úrovni se 

připravují tzv. “Go-to zóny,“ které v budoucnu zajistí bezproblémovou 

realizaci projektů v oblasti obnovitelných zdrojů bez nutnosti zvláštních 

kompenzací či benefitů pro obce dotčené realizací. 

Byli jsme informováni o závěrech, které vyplynuly z veřejné diskuze 

probíhajících formou dotazů zasílaných prostřednictvím webových 
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stránek. Jako zásadní okruh problémů, který veřejnost řešila, jsou otázky 

z oblasti ochrany přírody. Z tohoto důvodu investor rozhodl zadat 

zpracování projektu EIA, který je legitimním, odborným a nezávislým 

procesem posouzení vlivu na životní prostředí. 

 

Nabízené benefity plynoucí z realizace projektu FVE: 

 

1. Výstavba projektu FVE Rasošky včetně komunikací 

a odpočinkových ploch v souladu s navrženým řešením, 

ale v souladu s dalšími jinými podmínkami (například stanovisky 

dotčených orgánů), které mohou konečnou podobu změnit. 

2. AGRIVOLT RASOŠKY se zavazuje hradit Obci pravidelně 

částku ve výši 10 % ze schváleného rozpočtu Obce za kalendářní 

rok 2022, a to za každý kalendářní rok provozu FVE, přičemž tato 

částka zůstává po dobu trvání této Smlouvy neměnná (*). 

3. AGRIVOLT RASOŠKY prostřednictvím Obce poskytne finanční 

kompenzaci ceny elektřiny ve výši 10.000,- Kč/ročně/trvalé 

odběrné místo příslušné k číslu popisnému nebo evidenčnímu 

(*). 

(*) V případě, že cena elektrické energie vyrobené ve fotovoltaické elektrárně 

za předchozí kalendářní rok bude prodána ze strany AGRIVOLT RASOŠKY 

v průměru za cenu vyšší než 1,70 Kč / 1 kWh, zvyšuje se náhrada automaticky viz 

tabulka níže. 

 

 

Tab.: Změna benefitů dle různého zpeněžení elektrické energie z FVE Rasošky 

 
průměrné zpeněžení 

Kč/kWh 
% z rozpočtu obce 

příspěvek na 1 odběrné 

místo 

1,70 Kč 10 % (cca 1,5 mil) 10 000 Kč 

2,125 Kč 12,5 % 12 500 Kč 

2,55 Kč 15 % 15 000 Kč 

2,975 Kč 17,5 % 17 500 Kč 

3,40 Kč 20 % 20 000 Kč 
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Vyhodnocení dotazníků ZŠ a MŠ Rasošky 

Chceme poděkovat všem rodičům dětí i žáků MŠ i ZŠ, že se zúčastnili 

anonymního vyplnění dotazníků. 

Vyhodnocení dotazníků si můžete prohlédnout jak na webových 

stránkách školy, tak na webových stránkách OÚ. Máme radost, 

že průzkumu se zúčastnilo mnoho rodičů, žáků i zaměstnanců. Rodičů 

za MŠ 40, za ZŠ 39, což je dostatečný vzorek k tomu, abychom mohli 

otevřeně hovořit o tom, jaké klima je v celém subjektu. V dotaznících se 

vyskytly i otevřené odpovědi, kterých si nesmírně vážíme a máme radost, 

že pozitiva převyšovala nad negativy. 

V první řadě bychom chtěli zdůraznit, že klima školy jak v MŠ, tak v ZŠ 

je velmi dobré. 

Pozitivní připomínky: 

- v ZŠ i MŠ jsou oceněny pedagogické kvality vyučujících 

- je chválen přístup vyučujících k dětem i žákům 

- ve většině dotazníků je chválena výuka jednotlivých předmětů, i tak 

diskutované angličtiny (méně spokojený je pouze jeden rodič) 

- je oceňována možnost využívání přilehlých zahrad 

- MŠ i ZŠ jsou chváleny za akce, které napříč celou školou probíhají 

- výzdoba subjektu se také líbí 

- děti a žáci chodí do MŠ i ZŠ rádi a jsou zde velmi spokojeni 

- školní jídelna je hodnocena také pozitivně 

- kyberšikanu neregistrujeme 

- rodiči jsou oceňovány kurzy plavání a bruslení 

- zaměstnanci chválí pohodový a klidný kolektiv, pouze jsou drobné 

výhrady k vedení MŠ 

Jak v MŠ, tak v ZŠ se vyskytly nedostatky, které bereme jako příležitosti 

ke zlepšení. V podrobném průzkumu se nedostatky vyskytují v MŠ i ZŠ 

ve 2 – 3 různých dotaznících. 
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Negativní připomínky objasníme a napravíme. 

Negativní připomínky a jejich vysvětlení nebo náprava: 

- nejvíce připomínek v MŠ se týkalo odpočinku po obědě, a to hlavně 

u předškolních dětí – tyto děti v MŠ spát nemusí, ale v režimu každé 

mateřské školy je povinnost dle RPV PV MŠMT alespoň 20 minut setrvat 

na lehátku. Děti se nepřevlékají do pyžam. Po krátkém odpočinku jsou 

jim nabídnuty klidové činnosti. 

- Jedna z připomínek byly i akce MŠ. Všechny akce jsou vyvěšeny 

s předstihem na nástěnce, osobních emailech a rodiče se mají možnost 

ke všemu otevřeně vyjádřit předem. Případně nahlásit neúčast. Mohou 

nahlédnout do faktur a stvrzenek za proběhlou akci a vyžádat si doklad 

o zaplacení. 

- Pouze jedna připomínka se týkala častého sledování TV. Tady se 

musíme vyjádřit tak, že tomu tak není. Pouze v deštivém počasí 

nebo velkých mrazech, kdy nelze zařadit pobyt venku, se děti dívají 

na pohádku. 

- V ZŠ se největším problémem ukázala absence tělocvičny, tělesnou 

výchovu v zimě se snažíme realizovat plaveckým výcvikem, který 

budeme realizovat i další roky. O jeho úhradu již máme posílen rozpočet 

pro příští rok od obecního úřadu. V letošním roce jsme v zimních 

měsících začali jezdit bruslit. Vzhledem k odlehlosti subjektu jsme 

ale nuceni využívat drahou autobusovou dopravu, kdy platíme i příjezd 

a odjezd autobusu do a z Rasošek. 

- V jednom dotazníku se hovoří o nedostatečné informovanosti o žácích 

a zavedení programu Bakalář. Chtěla bych uvést na pravou míru, 

že schůzky rodičů nejsou 2x ročně, ale vždy 4x ročně. Žáci mají známky 

přímo v sešitech, učebnicích i žákovských knížkách. Program Bakalář je 

využíván i v naší škole, systém „žákovská knížka“ se většinou nepoužívá 

na 1. stupni. 

- Ve více dotaznících bylo poukázáno na horší kvalitu vztahů mezi žáky. 

Na řešení tohoto problému intenzivně pracujeme, hovoříme s žáky 

a máme objednané odborníky, metodiky prevence, pracující při PPP 

a jiných institucích, kteří budou mediátory dané situace. 
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Celkové klima subjektu je velmi dobré, ve většině odpovědí jsme se 

dostali nad průměr zúčastněných škol (označeno černým rámečkem). 

Z těchto výsledků máme velkou radost. Nejvíce nás těší spokojenost děti, 

žáků, rodičů i všech zaměstnanců. 

Kolektiv zaměstnanců ZŠ a MŠ Rasošky 

 

 

Obecní úřad Rasošky 

Děkuje:  

• všem za účast v Tříkrálové sbírce a konkrétně rodinám 

Kulhavým, Drbohlavovým a Hübnerovým za zajištění sbírky. 

Celkem bylo v naší obci vybráno 21 202,- Kč, 

• Kulturnímu výboru za uspořádání: 

o  akce k MDŽ, 

o přednášky první pomoci, 

o sbírky šatstva pro Diakonii Broumov, 

o masopustního průvodu v obci, 

• Sport klubu za uspořádání maškarního odpoledne pro děti, 

• Zahrádkářům za úklid hřbitova. 

 

Upozorňuje: 

• poplatky za psy je nutné zaplatit nejpozději do 30. 4. 2024, 

• skládka klestí je otevřena v úterý 16:00 – 18:00, v sobotu 9:00 – 

12:00. Do bio kontejneru nepatří odpad, který se může spálit, 

prosíme všechny občany, aby dodržovali řád třídění odpadů. 

• dne 4. 5. 2024 proběhne svoz nebezpečného odpadu u OÚ 

v čase 11:25 – 11:50, tento den bude také přistaven kontejner 

u bytovek na objemný odpad v čase 9:00 – 12:00, 
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• na stránky obce budou vloženy povinné Informace občanům 

o komunálních odpadech dle § 60, odst. 4 zákona o odpadech 

541/2020 Sb. za rok 2023 v obci Rasošky. 

 

Životní jubileum v období ledna až března 2024 oslavili: 

Životní jubileum v období října až prosince 2023 oslavili: 

   Hak Miroslav  75 let 

   Souček Zdeněk 75 let 

 

Oběma jubilantům přejeme hodně zdraví a spokojenosti 

V roce 2023 nás navždy opustili 

 

Ilčíková Mária    Mach Tomáš 

Pírková Jiřina    Rejchrtová Hana 

Rezková Jaroslava   Vondráček Jiří 

Škalda Miroslav 

Čest jejich památce 

Vítání občánků v roce 2023 

 

V roce 2023 naše obec přivítala 9 dětí – 3 děvčata a 6 chlapců: 

 Dörner Jan    Khol Benjamín 

 Nejman Tomáš   Pouznar Štěpán 

 Robek Adam    Salfická Stella 

 Šimek Ctibor    Štaubertová Victoria 

 Vaisarová Ellen 

Rodinám přejeme, ať občánci přinášejí jen samou radost 
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Věková struktura obce Rasošky 2023 

 

Dolní Ples 

Rasošky 

 

Celkem 

 

 

Sbor dobrovolných hasičů v Rasoškách 

 

Vážení spoluobčané, 

nový rok jsme začali opravdu aktivně. Pět odvážných členů našeho sboru 

1. 1. 2024 vyrazilo na akci Rozběháme Česko – Rozběháme Jaroměř. 

Po Silvestrovských oslavách ráno statečně vyrazili na josefovské 

promenády a zdolali trasu v délce 4 km. V lednu jsme se zúčastnili 

výroční valné hromady SDH Šestajovice, odstrojili jsme vánoční strom 

a v sobotu 13. ledna jsme uspořádali valnou hromadu SDH Rasošky 

ve Sport klubu. Děkujeme za účast členům našeho sboru, ale i hostům 

z ostatních sborů v okrsku a zástupcům místních spolků. V pátek 2. února 

jsme se zúčastnili školení na motorové pily v Jaroměři. Po vánočních 

prázdninách jsme se v průběhu ledna intenzivně připravovali s Mladými 
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hasiči na Hasičský pětiboj, který se konal 10. února v DDM Klíč Josefov. 

Děti se učily zdravovědu, topografické značky, uzly a požární ochranu. 

Sedm statečných hasičů bojovalo ze všech sil a ostudu rozhodně 

neudělaly. V soutěži obsadily 8. a 13. místo. 

V úterý 27. 2. 2024 jsme se zúčastnili v Jasenné pravidelného školení 

na téma Zdravověda a BOZP. První březnový víkend proběhla jarní 

brigáda na úklid zbrojnice. 

A jaké akce nás čekají v první polovině roku? 

31. 3. – Velikonoční náves u Sport klubu 

6. 4. – Ukliďme Česko – Ukliďme Rasošky 

20. 4. – sběr železa v obci 

30. 4. – požární dozor Čarodějnice 

11. 5. – autobusový výlet – Automatické mlýny Pardubice Slatiňany 

a rozhledna Bára 

1. 6. – Dětský den 

15. 6. – Cyklovýlet 

8. 7. – 12. 7. – Hasičský kemp 

První hasičské závody nás čekají 4. 5. 2024 v Heřmanicích. Během 

příprav na sezónu jsou v plném proudu i přípravy na druhý ročník 

hasičského kempu, který je plně obsazen. 

O všech připravovaných akcích budete informováni prostřednictvím 

Facebooku, obecního rozhlasu a letáků. 

Pohodové jarní dny Vám za SDH Rasošky přeje Markéta Alinová 
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ZŠ a MŠ Rasošky 

 

Během zimních měsíců jezdili žáci ZŠ a předškoláci z MŠ na plavecký 

výcvik do Hradce Králové. V základní škole (1. – 3. ročník) i v mateřské 

škole ve třídě starších dětí se uskutečnil projekt „Malá digitální 

univerzita“ se zaměřením na internet a logické hry. Navštívilo nás 

sférické kino s 3D příběhem „Čtvero ročních období“. 

V únoru proběhl dotazníkový průzkum Klima ZŠ a MŠ. Účastnili se ho 

rodiče ZŠ, MŠ, žáci ZŠ a pedagogický a nepedagogický personál školy. 

Výsledky jsou vyvěšeny na webových stránkách ZŠ a MŠ Rasošky 

a na oficiálních stránkách OÚ Rasošky.  Děti z MŠ si konec února 

zpestřily barevným týdnem a karnevalem. Karneval si uspořádali také 

žáci ZŠ v družině. 

V březnu jely děti z MŠ do divadla Drak v Hradci Králové na pohádku 

„Do hajan“. Do mateřské školy přijela paní Adamcová s projektem 

„V hlíně“, kde se děti zábavnou a hravou formou seznámily se životem 

pod zemí. Dále děti z MŠ i žáky ZŠ zhlédly pohádku „Liška Bystrouška“. 

V úterý 26. 3. 2024 od 15.30 do 17.30 hod. se uskutečnily v ZŠ a MŠ 

velikonoční dílny pro děti, žáky, jejich rodiče a širokou veřejnost. V ten 

samý den v dopoledních hodinách proběhlo v MŠ společností Prima 

Vizus vyšetření zraku dětí a žáků, jejichž rodiče projevili o toto vyšetření 

zájem.  Ve středu 27. 3. 2024 jeli žáci ZŠ a někteří předškoláci bruslit 

na zimní stadion v Jaroměři. Děkujeme rodičům, kteří se nabídli 

a pomohli nám s přezouváním dětí do bruslí i samotným pohybem 

na ledě. 

Zápis budoucích prvňáčků do ZŠ Rasošky se uskuteční 2. 4. 2024 

od 15.00 hod. do 17.30 hod. O měsíc později, 2. 5. 2024 od 16. 00 

do 18.00 hod. při zápisu dětí do MŠ přivítáme zájemce o předškolní 

vzdělávání. 

30. 4. 2024 si připomeneme tradici pálení čarodějnic. Opečeme si párky 

nad ohněm a užijeme si spoustu čarodějnických soutěží, které již tradičně 

chystají pro své kamarády ze školky žáci ZŠ. 

 

ZŠ a MŠ Rasošky 
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Kulturní výbor 

 

Vážení spoluobčané, 

zima je u konce a my všichni už se určitě těšíme na jaro. 

Dovolte mi tedy krátce zrekapitulovat akce, které se uskutečnily 

a zároveň Vás seznámit s jarním programem, který chystáme. 

V sobotu 10. února se konal v naší obci druhý ročník Masopustního 

průvodu. I letos nám počasí přálo, nejen děti se tak mohly svézt kočárem 

a ani letos nemohly chybět zastávky s bohatým občerstvením, které si 

pro nás připravili manželé Fišarovi, Hübnerovi, Zajíčkovi, Rezkovi, 

Pouznarovi, rodina Vaňkových a Součkovi. Moc děkujeme. Zakončení 

průvodu proběhlo u Sport klubu tradičním pochováním basy 

a následovalo posezení s ochutnávkou vepřových specialit. 

V neděli 25. února se uskutečnila přednáška na téma První pomoc 

s panem Jiřím Krapáčem, které se zúčastnilo 20 občanů a mohli si tak 

prakticky vyzkoušet základy první pomoci. 

Jarní sbírka oděvů pro Diakonii Broumov probíhala v pátek 8. 3. 

a v sobotu 9. 3. a vy jste ji opět plně využili, což nás velmi těší. Sobotní 

odpoledne 9. 3. patřilo nejen našim ženám. Sport klub byl zaplněn 

do posledního místa a k příjemnému sobotnímu odpoledni přispěl nejen 

pan starosta květem karafiátu, ale i pan harmonikář, který hrál nejen 

k poslechu, ale i k tanci. 

Nedělní odpoledne 10. 3. patřilo tentokrát našim dětem. Společně se 

Sport klubem jsme uspořádali pro děti Dětský karneval, kterého se 

zúčastnilo 23 dětí, které si společně zasoutěžily a odpoledne si, jak se 

patří užily i díky hudebnímu doprovodu paní Ivety Jandíkové. Letošní 

jarní novinkou je akce s názvem Noc s Andersenem pro děti od 6 do 10 

let, kterou pořádáme společně s místní knihovnou. Program akce je 

naplánovaný na čtvrtek 28. 3. od 17 hodin, kdy společně s dětmi 

navštívíme knihovnu, vyrobíme si záložky do knížky, zasoutěžíme si 

a pohádku na dobrou noc nám přijde přečíst paní Ivana Bardonová, 

která je autorkou pohádkové knížky Eliška a Vločka. Odpoledního 

programu se mohou zúčastnit i děti, které se necítí na akci, kde se spí 

a uvítáme samozřejmě i rodiče. 
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Další velkou akcí je zapojení obce Rasošky do projektu 10 000 kroků 

pro život aneb Dejme chůzi šanci, která má občany motivovat 

k pravidelné chůzi. Jak funguje přihlášení? Registrace do výzvy probíhá 

na stránkách www.desettisickroku.cz. Je důležité, abyste se zaregistrovali 

hlavně za obec Rasošky a díky nahrávání Vašich aktivit se naší obci 

budou přičítat body. Zaregistrovaný účastník může do výzvy nahrát 

libovolný počet aktivit – chůze, běh, nordic walking, které jsou vykonány 

daným účastníkem v termínu probíhající výzvy. Do výzvy lze nahrát 

maximálně 3 dny starou aktivitu. Aktivita může být jednorázová 

nebo celodenní. 

Jako účastník výzvy můžete sbírat body a pomoci své obci. Děkujeme 

všem, kteří se do výzvy zapojí. Více informací na webových stránkách 

nebo u M. Alinové na tel. čísle 773 191 024.  

Tradiční pálení čarodějnic proběhne 30. 4. na fotbalovém hřišti. 

A jaké další akce můžete v Rasoškách navštívit? 

31. 3. 2024 Velikonoční náves 

6. 4. 2024 Ukliďme Rasošky 

30. 4. 2024 tradiční pálení čarodějnic 

1. 6. 2024 Dětský den 

Celý duben – výzva 10 000 kroků 

Připravujeme autobusový výlet 

Podrobnější informace o plánovaných akcích se dozvíte prostřednictvím 

Facebooku, obecního rozhlasu a letáků. 

Krásné jarní dny plné slunce a pohody Vám za kulturní výbor přeje  

 

Markéta Alinová 

 

 

 

 

 

http://www.desettisickroku.cz/
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ZO Zahrádkáři Rasošky 

 

Rok už je ve své třetině a my zahrádkáři zase vyhlížíme první sluneční 

paprsky, na které se pečlivě připravujeme se všemi semínky, návody 

a debatami. Rasošským zahrádkářům, kteří se zúčastnili přednášky 

na začátku března, navíc přibyly informace a zkušenosti s roubováním 

ovocných stromů. 

Od posledních voleb našich výkonných orgánů uběhlo už pět let, a proto 

byla na 23. března svolána volební členská schůze. Zde jsme zhodnotili 

uplynulé období a zvolili nové zástupce, kteří náš spolek povedou dalších 

pět let. 

Hned v neděli 24. března nás čekala naše další povinnost, a tou byla 

brigáda na rasošském hřbitově. Děkujeme za účast třinácti statečným. 

Před letními aktivitami jako je spoluúčast na dětském dni nebo 

autobusový zájezd se koná ještě jedna, již tradiční zahrádkářská akce, a to 

Burza výpěstků. Sejdeme se 11. května odpoledne v prostoru 

před Sportklubem. Jako vždy máte možnost nejen obohatit své zahrádky 

o druhy rostlin, které standardně nepěstujete, ale také se podělit 

o přebytky vašich pěstitelských úspěchů. Věřím, že nejeden z vás už díky 

této akci vyzkoušel nějaké novinky z odrůd rajčat, vyladil svou 

květinovou zahrádku k dokonalosti nebo si prostě jen užil příjemné 

odpoledne se sousedy. 

O všech akcích se jako vždy dočtete na našich facebookových stránkách 

nebo se objeví informace v podobě letáku ve Vaší schránce. 

Těšíme se na viděnou, 

Za ZO ČZS Rasošky  

             Kateřina Rejchrtová 

 

 

 

 

 



 

16 

 

 

 

Obecní úřad přeje všem 
krásné a klidné Velikonoční svátky 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Rasošský zpravodaj 

č. 1/2024. Vychází jako čtvrtletník             

Cena zpravodaje: zdarma 

Evidenční číslo: MK ČR E 17326              

Místo vydání: Rasošky 

Vydává: Obec Rasošky, Rasošky 50, 552 21 Rasošky, IČO: 00272973 

Toto číslo připravila: Červová Zuzana 

Informace poskytli: OÚ Rasošky, Kateřina Rejchrtová, Markéta 

Alinová, Ing. Pavel Pouznar, kolektiv ZŠ a MŠ Rasošky 


